
Geachte dames en heren college en raad als ook de toehoorders in de zaal.

Voor diegenen die het nog niet weten mijn naam is Henk Fakkert van Veiling Fakkert aan de 
Thorbeckegracht richting Kraanbolwerk.
Ik voer het woord namens de actiegroep Ondernemersfonds Nee . Voor de goede orde,  al lijkt dat 
niet uit onze naam, wij zijn niet tegen samenwerking van ondernemers.

In 2011 heeft onze groep aangetoond dat ondernemers in de binnenstad van Zwolle, met ruime 
meerderheid, geen belangstelling hadden om zich in een keurslijf van enkele bestuurders en een 
kleine groep van retailers, gevestigd op toplocaties te laten persen.

Minder dan 18% van de uitgezette stembiljetten kwam terug met een ja.
Maar uit een armtierig winkeliersclubje uit de oude binnenstad welk in 60 jaar niet verder was 
gekomen dan het aanleunen met kraampjes op de blauwvingerdagen en het succes te danken had 
aan een door een particulier georganiseerde brokantemarkt in slechts enkele topstraten.
Winkeliers die geen lid werden van CityCentrum kregen een concurrerent voor hun deur en werden 
om te overleven lid.

En zoals boeren klagen, klagen ook winkeliers en geeft men eenieder de schuld. Is het niet de 
overheid, dan zijn het wel de grote jongens in de straat en vindt men dat er meer reuring moet 
komen vooral bij hen voor de deur.

En ja daar kwam een woord aangewaaid Freerider die ze opplakten bij eenieder die om wat voor 
reden dan ook niet aan hun feestje wilden meebetalen.
Wij hebben een andere visie op dat woord. Volgens ons zijn het diegenen die een feestje geven op 
kosten van een ander,

Uiteraard sprongen commerciële bureautjes in op deze behoefte en verkondigden zij het walhalla 
als de overheid de belastingen zouden verhogen en deze revenuen zouden doorsluizen naar een 
fonds.
Je hebt ze in Nederland in allerlei vormen en maten voor het rondpompen van geld, vaak gepaard 
gaande met grote strijkstokken.

De B.I.Zone is bij wet geregeld in eerste instantie bedoeld voor bedrijfsterreinen t.b.v. beveiliging 
enz. Maar later gekaapt werd door anderen.

Nergens in Nederland is gebleken dat winkelcentra met een groter ondernemersfonds het 
economisch beter doen.
Nee, het is zelfs zo dat plaatsen zonder ondernemersfonds het gemiddeld beter doen, neem 
bijvoorbeeld Zwolle.  

Wederom heeft men, eind 2014 in Hedon, onder leiding van de ING een bijeenkomst gehouden 
waar men de toehoorders voorhield dat er meer klanten naar de binnenstad moesten komen waar 
vele aanwezigen uiteraard voor waren.

De gemeente organiseerde rondetafelgesprekken om het een en ander te onderzoeken en 
ondergetekende was daar bij.

Al bij de eerste gesprekken gaven de en ook aan de ING gelieerde, vastgoedexploitanten wel voor 
een fonds te zijn maar hieraan niet financieel te willen bijdragen.



Naast CityCentrum was ook Horeca Nederland Zwolle aanwezig, een club die nooit bijdroeg, zelfs 
niet aan haar eigen feestjes, aangevuld met enkele ondernemers van toplocaties rondom de Grote 
Markt.
Men had zelfs een consigliere meegebracht om de verplichte ongevraagde bescherming aan te 
bieden en het fonds er snel doorheen te drukken.
 
Na enkele rondetafelgesprekken, waarin Ondernemersfonds Nee ook diverse varianten had 
ingebracht, bijvoorbeeld bijdrage op basis van loopstromenonderzoek, werd door de gemeente 
aangegeven alleen voor een B.I.Zone-variatie te gaan.

Wit werd een zetbaas van een cafetariaketen bij de Grote Markt, toen hij hoorde dat hij op basis van
de WOZ-waarde meer moest betalen dan de naaister of kapper in een achterafstraatje.

Een werkgroep voorstanders, onder leiding van CityCentrum, kon niet tot een eenvormige oplossing
komen. Er moest een consulent van buitenaf gehaald worden. De gemeente gaf bij monde van 
wethouder Filip van As aan dat de gemeente daar geld voor beschikbaar stelde, evenals voor 
promotiemateriaal.
Op democratische gronden verzocht Ondernemersfonds Nee ook een gelijkwaardige bijdrage om 
ondernemers voor te lichten, maar dat is geweigerd.

Ondernemersfonds Nee vroeg op basis van de WOB ook de gegevens van de te belasten 
ondernemers, maar heeft deze na herhaalde verzoeken afgelopen jaar tot op heden niet gekregen 
terwijl deze wel ter hand zijn gesteld aan CityCentrum.

Uit persberichten moesten wij vernemen dat niet publiekgerichte niet-woningen vrijgesteld zullen 
worden met als voorbeeld advocaten, notarissen, scholen, kerken, tandartsen, kantoren enz.
Onduidelijk is privé gebruik van niet-woningen. Ook de positie van niet verhuurde niet-woningen
wordt verschillende uitleg aan gegeven.

De raadpleging onder ondernemers zal op een zelfs voor Putin onwaardige manier plaatsvinden, 
door het verspreiden en inzamelen van stembiljetten door CityCentrum aangestelde colporteurs 
voor het ronselen van stemmen.
Van een vrije keuze is dus geen enkele sprake, mede daar veel ondernemers zich afhankelijk voelen 
van een ander hierbij betrokken partij.
Ook notaris toezicht bleek bij de vorige raadpleging een wassen neus, daar alle enveloppen vooraf 
door ambtenaren waren geopend, de bijgevoegde toelichtingen waren verwijderd en er waren zelfs 
130 stembiljetten verdwenen.

Er is een zelfbenoemd stichtingsbestuur samengesteld van vrijwilligers. Dat geeft te denken, omdat 
de eerste € 10.000 al zijn vergeven aan Dhr. Leo Hoksbergen.

De bijdrage tarieven zijn gelimiteerd gestaffeld waardoor naar verhouding de kleinste ondernemers 
de zwaarste lasten dragen.
De Multinationals en andere groten krijgen dus ook in Zwolle een fiscaal voordelig tarief.

Gekeken is naar de grenzen van CityCentrum en niet naar de economische binding met het centrum.
Er zijn al enkele gerechtelijke uitspraken, waarin niet-economisch gebonden gebied, niet tot die 
B.I.Zone gerekend kunnen worden, zoals bijvoorbeeld het Noordereiland.
Ook bij ondernemersfonds Diezerpoort heeft men hier rekening mee gehouden.

Wij nemen aan dat u als raad het democratie gehalte hoog in het vaandel heeft staan, in het voorstel 
tot vorming van het ZwolleFonds ontbreekt dit in zijn geheel.



Men heeft in Zuid Italië voor aanbieders van ongevraagde te betalen bescherming, zelfs een 
speciale naam.

Ook afgelopen weken gehoord bij een politieke partij de stelling “Een faciliterende overheid is geen
overheid”.
Uit onverwachte hoek. kregen wij afgelopen jaar bijval van de beoogd voorzitter van het vorige 
fonds Dhr. Frits Smit alsmede door MKB Nederland, die beiden aangaven juist kostenverlaging als 
oppepper te zien voor een goed bedrijfsleven.

Dank namens velen voor het aanhoren mijn inspraak bij uw raad.
 


